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Bestyrelsesmøde - Landsbyskolen  

 

Tirsdag d. 27. maj 2025, kl. 17:00-19:00 på Landsbyskolen, Engvej 135, 2300 Kbh. S: 

 
Tilstede:   Christina Christensen, Dan Christensen, Hanna Alicia Eneby, Henrik Engkjær, Katrina 

Grundahl Hannberg, Lisa Brønnum, Lotte Stærmose, Rasmus L. R. Nørholm og Sandra 
Torsell-Øltieng  

 

Fraværende:  Mette Hebo 

 

Mødeleder:   Lisa Brønnum 

Referent:  Lisa Brønnum  

 

 

Dagsorden Referat 

1. Ny bestyrelse 

Arbejdet i 

bestyrelsen, 

forventninger, 

ansvar og 

opgaver 

 
 

Bestyrelsens opgaver og struktur: 

Bestyrelsens arbejde følger årshjulet, som viser årets planlagte møder, 

herunder ordinære bestyrelsesmøder og generalforsamling. 

Dagsordenerne er som udgangspunkt faste og følger forretningsordenens §5. 

De omfatter bl.a. orientering fra skolelederen, økonomi, bygningsforhold og 

tekniske installationer, markedsføring, samt eventuelle henvendelser fra 

forældre og andre driftsmæssige forhold. 

 

Ansvar og deltagelse: 

Bestyrelsen er beslutningsdygtig, når mindst halvdelen af medlemmerne er til 

stede. Det forventes, at faste medlemmer deltager i møderne – for 

suppleanter er deltagelse frivillig. 

Bestyrelsen har det overordnede ansvar for ledelse og tilsyn med skolens drift 

og er ansvarlig over for Børne- og Undervisningsministeriet for, at skolen 

drives i overensstemmelse med skolens vedtægter, gældende lovgivning og 

retsregler, herunder Lov om friskoler og private grundskoler. 

 

Skolens daglige ledelse: 

Den pædagogiske og daglige ledelse varetages af skolelederen, Christina, 

som refererer til ministeriet, forældrekredsen og bestyrelsen. Ledelsen sker i 

overensstemmelse med relevant lovgivning og bekendtgørelser. 

 

Kommunikation og mødeforberedelse: 

Udover bestyrelsesmøderne foregår der løbende dialog mellem skolelederen, 

formand, næstformand og kasserer om emner som kræver behandling inden 

næstkommende bestyrelsesmøde. 

Dagsordener sendes i udkast inden møderne, og medlemmer er velkomne til 

at foreslå yderligere punkter. 
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2. Orientering fra 
skoleleder 

Overordnet 

orientering om 

bestyrelsesreleva

nte emner, der 

vedrører skolens 

drift, udvikling og 

pædagogiske 

arbejde 
 

Eksamen og undervisning 

Skolen er i eksamensperiode, hvilket har skabt pres på både elever og lærere, 

særligt pga. mange helligdage. 

Idræt er blevet udtrukket til eksamen, og derfor er det nødvendigt at leje 

Sundbyhallen.  

 

0. klasse – status 

Den kommende 0. klasse har været på besøg, hvilket forløb godt. Der vil 

forventeligt starte 16 elever i klassen.. 

 

Personalesituation: 

Der har været stor interesse for naturfagslærerstillingen. Skolen har fokuseret  

på læreruddannede kandidater. 

 

3. Opfølgning på  
Projekter 
 

 

Bygning og fysiske installationer 

3.1 Revideret 10 års budget  

Der er blevet udarbejdet et revideret 10-årigt vedligeholdelsesbudget. 

Budgettet indeholder præciseringer og justeringer vedrørende 

facadeprojektet mod syd, som er planlagt til sommeren 2025.  

 

Skolelederen og kassereren har gennemgået planen med entreprenøren 

for at identificere de mest presserende opgaver. Et endeligt tilbud på 

prisen for udførelsen af arbejdet er under udarbejdelse. 

 

Samtidig udføres der forberedende arbejde i fysiklokalet og potentielt i 

køkkenet, hvor omfanget afventer nærmere inspektion.  

 

Ejeren af bygningen er blevet informeret om de påtænkte forbedringer og 

renoveringer og har udtrykt stor tilfredshed med de fremsatte forslag samt 

ingen indsigelser mod det igangværende arbejde og de planlagte 

forbedringer. 

 

Økonomi 

3.2 Opfølgning på orienteringsbrev fra STUK (bilag 5) 

• Personalegaver 

Fortsætter vi på det nuværende niveau, vurderer revisor at det er i 

overensstemmelse med normal drift. 

• Krav til årsregnskabet (særskilt SFO-regnskab, likviditet til rådighed, 

retningslinjer til regnskabsaflæggelse) 

- Regnskabet er lukket og afleveret så antager at revisoren har 

taget højde for krave tom et særskilt SFO-regnskab. 

- Der undersøges, om et særskilt SFO-regnskab nødvendiggør 

ændret praksis fremover. 

- Det skal overveje som reduktionen i SFO-indtægt grundet tidligere 

overgang til klub skal resultere i en stigning i næste års SFO-

betaling. 
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3.3 Fundraising 

3.3.1 Siden sidst 

Fundraising gruppen har afholdt møder med arkitekt og indhentet 

tilbud på både køkken og udearealer. 

 

3.3.2 Spor 1 (mellemstore og store projekter) 

Renovering af skolen inde og ude 

- Fondsansøgninger er under udarbejdelse. 

- Der foreligger forslag til tegninger og priser på udearealer samt 

tilbud på køkken og bygningsrenovering (mangler fortsat VVS-

arbejde og fysiklokalet). 

- En samlet fondsansøgning er næsten klar. 

 

Udkastet til fondsansøgning samt tegning over udearealet blev 

præsenteret for bestyrelsen. Der var stor ros til arbejdet. 

 

Afklaring på enkelte udeståender vil ske på det kommende 

bestyrelsesmøde. 

 

4. Nye projekter N/A 

5. Opfølgning på 
henvendelser fra 
forældregruppe 

  

• Evt. • Forældrerådsmøder 
Forældrerådsmøderne stammer fra en tidligere praksis og har over tid 
ændret form – fra to årlige møder til nu kun ét. Det vurderes, at ét årligt 
møde er tilstrækkeligt og det foreslås placeret umiddelbart efter 
efterårsferien. En fast møderamme bør defineres for at sikre relevans og 
struktur. 

 
Lejrskoler – organisering og betaling 
Skolen oplever udfordringer med forældreopbakning til lejrskoler, da nogle 
forældre ser deltagelse som valgfri. Dette skaber usikkerhed for skolen og 
lærerne. Lejrskoler planlægges ofte et år i forvejen, og skolen dækker 
udgifterne. Usikre tilmeldinger kan føre til budgetproblemer og ændringer i 
programmet.  
 
Derfor besluttede bestyrelsen at undersøge muligheden for at adskille 
betaling og tilmelding fremover: Skolen vil dække de direkte udgifter til 
lejrskolen og efterfølgende opkræve betaling fra forældrene. Dette sikrer 
økonomisk tryghed ved planlægning af lejrskolerne. 
 
Lejrskoler er en del af undervisningen, og manglende deltagelse giver ikke 
ret til refusion, ligesom fravær ved almindelige skoledage ikke refunderes 
ved sygdom, ferie eller andre årsager. 
Det er nødvendigt at få juridisk afklaring på, om denne praksis er lovlig, 
selv i tilfælde hvor forældre ikke har ret til refusion, hvis deres barn ikke 
deltager i lejrskolen. 
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Trafiksikkerhed: 
Trafikafviklingen og adfærden omkring skolen er utilfredsstillende og 
kræver forbedring. 
Der må ikke etableres en fodgængerovergang og heller ikke skolepatrulje 
når der ikke er fodgængerfelt. 
 
Det blev foreslået at øge opmærksomheden omkring problemet gennem 
elevdrevne initiativer som "flash mobs" eller lignende arrangementer. 

 

6. Næste møde Onsdag d. 18. juni 2025, kl. 17-19 på Landsbyskolen. 
 

 


